

Title (en)

Method and apparatus for continuously treating flat textile materials.

Title (de)

Verfahren und Vorrichtung zur kontinuierlichen Behandlung von flächigen, textilen Gebilden.

Title (fr)

Procédé et installation pour traiter des matières textiles planes en continu.

Publication

EP 0602453 A1 19940622 (DE)

Application

EP 93119347 A 19931201

Priority

CH 387792 A 19921218

Abstract (en)

An apparatus for the continuous treatment of sheet-like, especially textile structures (10) resting on a supporting band (8), with at least one liquid containing at least one active substance, has at least one liquid compartment (2) and means which bring about a relative movement of the liquid and sheet-like structure. As seen in the treatment direction (6), means for feeding (16) a covering band (11) coming to rest over the sheet-like structure (10) are provided upstream of the liquid compartment (2) and means for lifting off (17) the covering band (11) from the sheet-like structure (10) are provided downstream of the liquid compartment (2). The supporting band (8) and the covering band (11) are of differing quality, and in particular the supporting band (8) consists of a stiffer material than the covering band (11). At least one liquid compartment has an inflow (3) and a flow-off (4), if appropriate in the form of an overflow, especially into the adjacent liquid compartment. <IMAGE>

Abstract (de)

Eine Vorrichtung zur kontinuierlichen Behandlung von flächigen, insbesondere textilen, auf einem Tragband (8) aufliegenden Gebilden (10) mit wenigstens einer wenigstens einen Wirkstoff enthaltenden Flüssigkeit weist wenigstens ein Flüssigkeitsabteil (2) auf und Mittel, die eine Relativbewegung von Flüssigkeit und flächigem Gebilde bewirken. Vor dem Flüssigkeitsabteil (2) - in Behandlungsrichtung (6) gesehen - sind Mittel zum Zuführen (16) eines über das flächige Gebilde (10) zum Liegen kommenden Deckbandes (11) und nach dem Flüssigkeitsabteil (2) Mittel zum Abheben (17) des Deckbandes (11) von dem flächigen Gebilde (10) vorgesehen. Tragband (8) und Deckband (11) sind von unterschiedlicher Qualität, wobei insbesondere das Tragband (8) aus einem steiferen Material besteht als das Deckband (11). Wenigstens ein Flüssigkeitsabteil weist einen Zulauf (3) und einen Ablauf (4), gegebenenfalls in Form eines Überlaufs, insbesondere in das benachbarte Flüssigkeitsabteil, auf. <IMAGE>

IPC 1-7

D06B 23/04

IPC 8 full level

D06B 3/10 (2006.01); **D06B 3/12** (2006.01); **D06B 23/04** (2006.01)

CPC (source: EP)

D06B 3/10 (2013.01); **D06B 23/04** (2013.01)

Citation (search report)

- [X] FR 1404114 A 19650625 - BASF AG
- [X] US 3990274 A 19761109 - ITO SHOGO, et al
- [X] DE 3112160 A1 19821021 - MITTER MATHIAS

Cited by

CN105834065A; CN103433174A

Designated contracting state (EPC)

AT CH DE FR IT LI

DOCDB simple family (publication)

EP 0602453 A1 19940622; EP 0602453 B1 19960327; AT E136070 T1 19960415; CZ 270793 A3 19940713; CZ 284562 B6 19990113;
DE 59302045 D1 19960502

DOCDB simple family (application)

EP 93119347 A 19931201; AT 93119347 T 19931201; CZ 270793 A 19931210; DE 59302045 T 19931201